
Verslag 49ste vergadering van het Codex Comité voor 

Voedseladditieven (CCFA) 

Algemeen 

Van 20 tot en met 24 maart 2017 vond het 49ste Codex Comité voor Voedseladditieven (CCFA) 

plaats in Macau SAR (China). Aan de vergadering hebben delegaties uit 50 Codex landen, de 

Europese Unie en vertegenwoordigers uit 32 internationale organisaties, FAO en WHO 

deelgenomen. De vergadering werd voorgezeten door Prof. Dr. Junshi Chen met als co-chair Prof. 

Dr. Yongxiang Fan, beiden werkzaam bij het China national center for Food safety Risk assessment 

(CFSA). Voor Nederland nam het Ministerie van VWS deel.  

Pre-session werkgroep over de GFSA 

Voorafgaand aan de CCFA is op 17 en 18 maart in een fysieke werkgroep, onder het 

voorzitterschap van de delegatie van de Verenigde Staten en op basis van het document opgesteld 

door de E-werkgroep, onderhandeld over aanbevelingen voor de General Standard for Food 

Additives (GFSA). Dit ter voorbereiding van de behandeling van deze punten tijdens de plenaire 

CCFA vergadering. De aanbevelingen kunnen zijn: opname in de lijst, opschorten van 

werkzaamheden voor toepassingen, het intrekken van toepassingen of correctie van de gegevens 

van voedseladditieven. 

De werkgroep heeft aanbevelingen gedaan voor 400 toepassingen.  

Het belangrijkste punt voor de EU tijdens deze fysieke werkgroep was het punt waarvoor geen 

consensus mogelijk bleek, namelijk de geschikte maximale limiet en technologische noodzaak voor 

het gebruik van benzoaten in voedselcategorie 14.1.4 “gearomatiseerde dranken”. Hierbij ontstond 

een discussie tussen landen die voor een ML van 150mg/kg waren en landen die voor het houden 

van de huidige ML waren: 250 mg/Kg. De EU was voorstaander van een verlaging van de ML, wat 

technologisch ook mogelijk zou zijn in warme landen en gebaseerd op de JECFA publicaties die en 

overschrijding van de ADI laten zien bij gevoelige populaties, zoals jonge kinderen.  

De voorzitter concludeerde tijdens de plenaire sessie onder agendapunt 5 (Algemeen Standard 

voor voedsel additieven, GSFA) dat de ML van 250 mg/kg zou worden aangehouden ad interim tot 

CCFA 50, waar de industrie zal bevestigen toxiciteits data ( tbv de reevaluatie van de ADI voor 

benzoaten) aan JECFA te leveren met een vaste deadline. 

De door de werkgroep gedane aanbevelingen werden tijdens de plenaire CCFA vergadering 

aangenomen.  

 

Vergadering CCFA  

Hoogtepunten 

Discussiestuk over het gebruik van bepaalde voedseladditieven in de wijnproductie 

(agendapunt 5d) 

Dit jaar was cruciaal voor het bereiken van consensus bij de herziening van de categorie 

‘wijndruiven’ in de GFSA. Hierbij zal het gebruik van diverse functionele klassen van additieven in 

de productie van wijn moeten worden vastgesteld op basis van ‘GMP’ (good manufacturing 

practices) of op basis van ‘Numerical Basis’ (vastgesteld maximum). Deze beide opties werden 

gepresenteerd door de EU als voorzitter van de EWG die dit discussiestuk had opgesteld. Tijdens de 

plenaire discussie over het stuk werd duidelijk dat de standpunten van verschillende deelnemers 

ver uiteen lagen waardoor consensus niet mogelijk bleek 



De EU uitte haar teleurstelling in de plenaire sessie en verwees naar een ingediende verklaring 

waarin zij verklaarde dat de OIV de enige intergouvernementale organisatie (met daarin 80% van 

de wereldwijde wijnproductie vertegenwoordigd) is met erkende wetenschappelijke en technische 

kennis die vertaald kan worden in internationale en publiek toegangkelijk standaarden voor wijn. 

Vanwege het gebrek aan consensus heeft de voorzitter besloten om het werk op dit vraagstuk stop 

te zetten. Dat betekent dat de specificaties voor additieven in voedsel categorie 

14.2.3.”wijndruiven” in de huidige Codex stap blijven. 

Discussiestuk over het gebruik van nitraten en nitrieten (agendapunt 5e) 

Nederland introduceerde het discussiestuk met de aanbevelingen die zij had voorbereid voor dit 

agendapunt Tijdens de plenaire discussie werd geconstateerd dat in de aanbevelingen geen 

duidelijk onderscheid werd gemaakt tussen elementen mbt risicobeoordeling en elementen mbt 

risicomanagement. Een dergelijk onderscheidi waarbij de verantwoordelijkheden voor het uitvoeren 

van het betreffende werk (door JECFA of door het CCFA) worden aangewezen werd nodig gevonden 

voordat het werk ueberhaupt kan beginnen. De EU heeft zich daarop bereid verklaard een 

elektronische werkgroep voor te zitten met als mandaat:  

- Beoordeling van het werk dat door de CCFA moet worden opgepakt en voor welk werk 

wetenschappelijke advies nodig is; 

- Opstellen van een geschikte benadering voor risicomanagement vraagstukken die CCFA 

zou moeten oppakken;   

- Helder definiëren van de wetenschappelijke vraagstukken die JECFA of andere FAO/WHO 

adviesorganen moeten beantwoorden. 

NL zal deze EWG co-voorzitten.  

Discussiestuk over het management van CCFA werk (agendapunt 8) 

De voorzitter(China) presenteerde een discussiedocument mbt het toekomstige management van 

het werk van de CCFA. Het is de bedoeling dat op basis hiervan het comité kan reflecteren op haar 

prioriteiten mbt het uitvoeren van het werk op de meest efficiënte manier. Het document werd 

gezamenlijk met de VS opgesteld, dit vanwege hun rol in een van de essentiële ‘vaste’ onderdelen 

van de CCFA, namelijk het bijwerken van de General Standard for Food Additives (GSFA); 

Op basis van het discussiedocument werden er diverse punten geïdentificeerd die de aandacht 

nodig hadden zoals: de nieuwe voorstellen voor additieven, de JECFA evaluatie en wat concreter: 

eventuele richtsnoeren opstellen voor hulpstoffen en het afronden van de opname van kleurstoffen 

in de algemene standaard. Ook kwamen bekende discussiepunten die CCFA wenst op te pakken 

aan de orde, zoals note 161.  

Ondanks dat er in het algemeen steun was om dit werk voor te zetten, waren er ook geluiden (oa 

vanuit de EU) die pleitten voor een transparanter proces dat open staat voor alle Codex regio’s. Het 

is nu de bedoeling dat de volgende stap in het proces wordt gezet gezamenlijk met de 4 voorzitters 

van de vaste werkgroep binnen de CCFA , dwz: VS (GSFA), Australië (harmonisatie), Iran (INS) en 

Canada (JECFA prioriteiten). 

De voorzitter concludeerde dat zo’n unieke CCFA benadering (one CCFA approach) over het 

algemeen werd gesteund. China zal met de hierboven genoemde landen een discussiedocument 

over de toekomstige strategieën voor de CCFA opstellen, wat gereed zal zijn in oktober 2017 voor 

verdere verspreiding naar alle CCFA leden en observers. 

Volgende vergadering  

De 2018 CCFA vergadering vindt plaats van 26-30 maart 2018. De exacte locatie in China zal later 

bekend worden gemaakt op de website van de Codex Alimentarius.  


